

# Referat fra møde i Husrådet i Generationernes Hus

## tirsdag den 22. august kl. 17.00-19.00

Deltagere: Helene, Mogens, Marianne, Per, H-tilbuddet og Kristian.

Afbud: Matias.

Referent: Oksana.

**1. Godkendelse af dagsorden:** Godkendt uden bemærkninger.

**2. Godkendelse af referatet fra mødet den 23.5.23 (vedhæftet):** Godkendt uden bemærkninger.

### 3. Matias træder ud af Husrådet.

Vi siger tak til Matias for indsatsen og samarbejdet.

Helene træder også ud. Tusind tak for samarbejdet til begge!

BBBO har generalforsamling kl. 19 den 31.8 i Multisalen. På mødet vil den nye afdelingsbestyrelse blive valgt.

### 3. Status på udvalgsarbejde i de to udvalg:

- Kunstudvalget: information om den kommende kunstudstilling om organdonation ved "livsdelerne". Kristian har sagt ja til udstillingen for et år siden. Organdonation er et følsomt emne, samtidig med, at det er kunstnerisk frihed ift. værkerne. Er der jf. drøftelsen af udvalgets arbejde på sidste møde i husrådet d. 23/5 (se referatet) andre kunst- og udsmykningsinitiativer på trapperne? Tanken er, at det kommer flere udstillinger i stueetagen. Men det er en ressourcekrævende proces. Og lige nu er det en udfordring at finde finansiering til nye udstillinger.
- Lokale- og Aktivitetsudvalget: Vi følger op på drøftelserne fra sidste møde (se referatet fra mødet d. 23/5)  
Oksana sætter reglerne for brug af fælleslokalerne op i diverse fælleskøkkener, når Helene har opdateret dem.

Næste skridt for Lokaleudvalget er at udforme rammer for brug af gæsteværelser. Huset har behov for retningslinjer for brug af gæsteværelserne. Det skal sættes rammer for: Hvor mange dage i træk, og hvor mange lokaler må man booke på én gang, samt hvordan standarten for rengøring i lokalene er. Reglerne skal udformes således, at beboerne føler, at fordelingen af gæsteværelserne er retfærdig.

Ift. rengøringsrammerne generelt vil Lokaleudvalget råde beboerne til, at de tager billeder både før og efter ibrugtagning. Således at man har dokumentation for den rengøring, der var foretaget i værelset af tidligere lejer og en selv.

### 5. Tagterrassen

– evaluering af første del af projektet, helikopterflyvning og genhusning. Hvad gik godt, og hvad skal vi gøre bedre næste gang?

Husrådet udtrykte generel tilfredshed med forløbet.

### 6. Indkøb af service til fælleskøkkenerne

- Jfr. beslutningen på sidste møde (se referatet) skal inventaret indkøbes i IKEA i juli til på i alt ca. 6.000 kr. Matias er tovholder på indkøbet. Udgiften vil senere blive fordelt på alle medfinansierende ift. fordelingsnøglen. Status og tidsperspektiv.

Det har ikke været tid til at foretage indkøbene. Derfor tager staben opgaven på sig og sørger for indkøbene snarest muligt.

### **7. Forslag om fast aftale mellem afdelingsbestyrelserne om finansiering og pasning af planter på fællesaltanerne i GH.**

- Jf. beslutningen på sidste møde (se referatet) skal Husrådet drøfte forslaget om at lave en fast aftale om indkøb af planter/blomster, haveredskaber, jord, gødning, udplantning, pasning og lign. på tværs af afdelingsbestyrelserne – ift. den eksisterende fordelingsnøgle.

Det er aftalt, at Oksana og Kristian laver en oversigt over alle over fællesaltanerne i GH, for at få overblik over terrasserne, der evt. skal passes. Derefter går vi i gang med at lave korte beskrivelser af frivilligjobs, som beboerne o.a. interesserede kan byde ind på. Tanken er, at de frivillige kan byde sig på konkrete fællesaltaner, som de kan få ansvar for at passe fra 2024. Vi tager udgangspunkt i at beplante højst en gang årligt.

Derefter skal der laves budget til hver terrasse, og frivilligjobbene skal annonceres.

Punktet skal på dagsordenen næste gang.

### **8. Det store fjernsyn på hjul inkl. DVD-maskinen til beboernes TV-aftener.**

Vi overvejede på sidste møde (se referatet), at udstyret kunne placeres i depotrummet i Spirekassen, hvorfra det kan rulles til "Det søde køkken" Kan vi gøre mere for, at det bliver brugt?

Det Søde køkkens depot kan desværre ikke længere bruges. Fjernsynet kommer derfor ind i Kabysen. Chromecast løsningen vil være svær at betjene for nogle af beboerne. Derfor har vi brug for frivillige tekniske hjælpere, som kan hjælpe til at sætte filmaftenen i gang. Helene har tilbudt sig som den 1. frivillige tekniske hjælper.

Per vil gerne donere sin Chromecast. Staben beder Bygningsdriften om at hjælpe med at få den afprøvet på fjernsynet i Kabysen.

Emnet kommer med i næste nyhedsbrev.

### **9. Forespørgsel til Husrådet om, hvorvidt FO Aarhus/Øens Madhus må låne forsamlingshuset til et madhold for sårbare unge i september?**

Det er ok.

### **10. Ansøgning om Rickshaw-cykel**

Opfølgning på drøftelsen på sidste møde d. 23/5 (se referatet).

Hvad er status og hvordan kommer vi videre.

Afdelingsbestyrelsen for Ældre-og Plejeboliger kommer til at stå som afsender, og staben understøtter ansøgningen.

### **11. Facebook-opslag om at ting forsvinder i GH**

Hvor stort er problemet? Og hvad kan vi gøre for at passe bedre på vores ting?

Vi skal kortlægge fakta: Hvor meget der forsvinder og hvad der forsvinder. Per laver derfor billedokumentation af inventar rundt omkring i huset. Aftalt, at huset skal følge den almindelige procedure for politianmeldelse ved tyveri.

Vi overvejer også mærkning af inventar, som vil gøre det mindre attraktivt at stjæle.

### **12. Opfølgning på projekt "oprydning af værkstedet"**

Hvad er status og hvordan kommer vi videre – jf. Drøftelsen på sidste møde i husrådet (se referatet).

Morten har fået penge fra BBBO til at rydde op. Der er endnu ikke tilbagemelding om Morten har snakket med Sylvester fra Bygningsdriften.

Alle er enige om, at det er brug for strammere rammer for anvendelse af værkstedet.

Der kom et par ideer til rammen: Det, der ligger fredag eftermiddag, har Bygningsdriftens medarbejdere ret til at smide ned i fælleskassen, som er i Værkstedet. Og fra fælleskassen bliver det smidt ud, når den er

fyldt. Der skal laves en fælleskasse – Staben taler med Bygningsdriften herom. Husets stab vil gerne være behjælpelig med at lave rammerne/retningslinjerne.

Oksana taler med Godsbanens Åbne Værksteder og laver udkast til brugerbetingelser for Værkstedet på GH. Udkastet kommer på dagsordenen hurtigst muligt.

### **13. Status på planlagt tur til Samsø**

MSO-afdelingsbestyrelsen orienterer.

Tilmeldingsfristen er den 14.9. og detaljeret program er ved at tage form. De sidste aftaler er ved at komme på plads, fx med busselskabet Viking-bus, som lægger bus til, og med Smag på øen om bl.a. kaffe på vej hjem til Aarhus.

### **14. Kristian påtænker at holde et oplæg for husets beboerne, hvor han vil give sit perspektiv på udviklingen af huset og ansvars- og opgavefordelingen ml. beboere og medarbejdere/"kommunen"**

Hvad tænker resten af Husrådet om den ide?

Oplægget foreslås at blive afholdt efter næste fællesspisning den 6.9.

Det vil være mulighed for at komme med forslag og ideer, om hvordan man kan gøre hverdagen i huset bedre. Ideerne bliver noteret, men intet bliver besluttet på mødet.

Husrådet er enige om, det er en god idé; Kristian går videre med det.

### **15. Eventuelt**

15.a Per: Per foreslår en udflugt, og vil gerne hænge et opslag om det på tavlen. Husrådet er enige om, at det skal være planlagt flere detaljer om udflugten, ud over udflugtsmål og dato, før man kan invitere folk til at deltage. Det skal fx være undersøgt i forvejen: transportmiddel, frivillig chauffør, parkeringsmuligheder osv.

Per har desuden lavet aftale om en koncert med et band den 6.12 og har bedt Oksana om at overtage arrangementet.

15.b Marianne vil bede Bygningsdriften om at undersøge, mulighed for at lave en slags kant ved de to runde bede foran hovedindgangen, for det er flere beboere, der ved et uheld er kørt ned i bedene.

15.c Helene: Fredagsbaren i nuværende form er lukket. Husrådet synes, det er ærgerligt, for det var et velbesøgt fællesskab på tværs af alle beboergrupper. ... Måske vil den kommende nye BBBO-afdelingsbestyrelse tage fredagsbaren op igen og åbne i en ny form, som kunne være: mere bar-agtig med en bestyrer til salg af drikkevarerne, eller beboerne tager selv deres drikkevarer med.

Efter lukningen af fredagsbaren talte nogle beboere om at få flyttet det kreative rum tilbage i lokalet Spirekassen. Den idé venter vi lige med, til vi ser, om fredagsbaren genopstarter.